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RSV-møde 
RepræsentantSkabet af Veterinærstuderende. 

Onsdag d. 28/9/2022 – A2-70.03 
  
Tilstede: ca. 60 
Referent: Martine Daucke von Barner 
 

1. Formalia – 17.15 
▪ Godkendelse af dagsorden: 

Godkendt 
▪ Godkendelse af referat fra sidste RSV-møde: 5/5-22 

Godkendt 
 

2. Sekretariatet informerer – 17.15 – 17.45  
i. Formandens beretning  

- EAEVE: genakkrediteringsbesøg efter deres sidste besøg hvor der var major 
defeciencies. Nu er der intet til hinder for fuld akkreditering, der skal bare styr på 
formalia.  

- Uddeling af kitler og dissektionssæt til førsteårs i sidste uge. Hvis ikke man nåede det 
der, kan man stadig få sine ting i kontortid hver tirsdag kl 12:15-15:45 

- CALIS: tværfaglig forening på Frb. Campus og Panum. Kombination af mange 
studieretninger med fokus på one-health. Har ansøgt om 3000kr fra VMF til 
debataften. Det kan varmt anbefales, at man tager med til denne. Dato kommer senere.  

- VMF har lavet video til DDD’s årsmøde om temaet ”bekymringer om ny uddannelse i 
Foulum”: fagligt udbytte, studiemiljø, livet udenfor studiet. Hvordan skal det hele 
fungere?  

- Løngruppe: mange studerende bliver betalt alt for dårligt, og vetstuderende er for 
villige til at arbejde for meget for alt for lidt og underbyder derved hinanden. 
VMF laver nogle anbefalinger som sendes ud til studerende, som de kan følge – senere 
bliver det samarbejde med DDD.  
Husk: Ansøgninger og kontrakter kan sendes ind til DDD til gennemtjek. Brug 
mulighederne! 

- Mange nye medlemmer (183 nye) husk at I kan bruge VMF! Send en mail hvis I har 
brug for hjælp.  

- GF: 13. oktober. Alle posterne er på valg. Der er pizza og øl. Essentielt for studiemiljøet, 
så vigtigt at komme.  
 

3. IVSA Congress Denmark 2023– 17.45 – 18.00 
- 72nd IVSA Congress afholdes i København i juni 2023 ifm. uddannelsens 250års 

jubilæum.  
- Der vil være forelæsninger og forskellige arrangementer, som studerende vil kunne 

deltage i. Desuden afholdes GF for IVSA global.  
- Der er brug for mange frivillige! – en god ting at kunne skrive på CV’et 
- Mange udenlandske studerende kommer - ca. 180 kommer fra hele IVSA global (160 

figurerer i budget – medlemsantallet er allerede skruet ned) 
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- Budget for det meget omfangsrige program ved at blive lagt – håber på flere 
sponsorater - også private. 55% af pengene skal være sponsorater for at det kan løbe 
rundt. Der kan godt skæres mere ned i antal deltagere hvis der ikke fås nok penge. 
Meget usikkerhed ang. prisstigninger i øjeblikket, og København er i forvejen en dyr 
by: Tidligere estimater for hvad IVSA-kongressen plejer at koste, stemmer ikke 
overens med forholdene i DK, så det kan ikke lade sig gøre uden sponsorater.  

- VMF ansøges om 150.000 kr i tilskud til kongressen.  
- Efter forslag fra VMF’s kasser, ændres ansøgningen:  

Tilskud på 75.000 kr i første omgang, med mulighed for opjustering til 
150.000 modregnet de sponsorater, der ikke er præsenteret endnu.  
Bevillingen kan diskuteres igen til RSV-møde til foråret efter VMF’s 
generalforsamling, hvor VMF har opgjort regnskab. 

Afstemning: enstemmigt ja fra RSV.  
  

4. Update fra SUND – 18.00 – 18.10 
- Ingen opdateringer. Ikke holdt møde siden marts. Sundrådet afholder GF i november. 

Dato kommer ud senere.  

5. Update fra SVH – 18.10 – 18.20 
- Præsentation af studienævnet: har det overordnede ansvar for uddannelsen. 

Behandler dispensationer, lovsager m.m. 
- Opdatering siden sidst: 
- Det er nu godkendt, at man kan søge dispensation for normeret studietid, på 

forhånd. Førhen kunne det først søges, når man ikke overholdt den normerede 
studietid.  

- Ny Studieordning: skal starte i 2024, men realistisk er nok først 2025, da mange 
ting der stadig skal gå op. IKV skal spare 15 mio kr. - fakultetet har dækket den 
tidligere gæld, men der skal spares rigtig meget. Gøres ved at reducere brug af 
forsøgsdyr. Det estimeres, at denne ændring alene kan spare de 15 mio kr, og bør 
ikke forringe studiekvaliteten.  

- BA-studerende, der ikke er færdige med BA, kan ikke starte på KA. Meget restriktive 
med dispensationer da usandsynligt at bestå MKR og tidligere BA fag samtidig. 

- Givet penge til at uddanne studienævnsmedlemmer i uddannelsesjura.  
- Arbejder stadig på at optimere spot-eksamen til Special Patologi og Anatomi 

eksamener. Svært at ændre. Håber på ændret format til sommer 2023. 
- Opdatering Foulum: afklaret at EAEVE først vil besøge Foulum når 2 årgange er 

uddannet. (Det tidligere krav for autorisation af FVST, var at man var uddannet på 
KU, men oprettelse af 2. veterinæruddannelse har opdateret dette krav til en EAEVE 
godkendt institution) Prøver at opnå stor lighed mellem de to uddannelser, men 
fraværet af dyrehospitaler i Foulum skal indtænkes i studieordningen.  Der kommer 
til at blive mangel på finanser og undervisere.  

• til orientering: der kommer snart to personer fra arbejdsgruppen i 
Foulum på besøg her til en dialog 

- Der er stadig god opbakning fra studieledelsen til at lave ændringer i 
studieordningen, som den er nu, hvis der er trivselsproblemer.  

- Der er valg i oktober. Flere ledige pladser.  
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6. Update fra Akademisk Råd – 18.20 – 18.30 
- Præsentation: Rådet består både af studerende og VIP (Videnskabeligt personale), 

dekaner, prodekan (hele SUND). Arbejder med bl.a. etisk kodeks, men også regler for 
forskning, specialeskrivning m.m. 

- Opfordring at læse etisk kodeks når det kommer ud – der er handleplaner for hvad 
man skal gøre hvis man oplever krænkelser.  
 

7. Fællesspisning - 18:30-18:50 

8. Undervisningsudvalg og øvrige udvalg informerer – 18.50 – 19.20  

i. Undervisningsudvalg 

- IKV 
- repræsentant tilstede, men var ikke med til deres møde i går, så ingen 

opdateringer siden sidste møde 

- IVH 
- repræsentant ikke tilstede, men VMF-formand var med til sidste møde: 
- ang. to faktorgodkendelse: Der er kommet et e-læringsmodul for hvordan 

IT-systemerne fungerer – primært til 1. års studerende.  
Feedback fra 1. års på disse: fungerer udmærket, meget pædagogiske. E-
læringsmodulet findes dog på KUnet, så man skal kunne finde ud af at 
logge på selv først. Derudover irriterende, at invitationer må ikke sendes 
på private mails – der er nemt noget man kan overse i studiestarten.  

- Kursusevalueringer: stadig meget lav svarprocent.  
 

ii. VMF Event 
- Præsentation: Forening der laver faglige arrangementer for vetstuderende. Laver 

10-15 events om året.  
- Mangler nye medlemmer – mange medlemmer der snært er færdige. Der holdes 

møde ca. hver blok med pizza – der er også julefrokost og hyggeaftener.  
- Kan findes på FB og kan også kontaktes på mail.  
- Man er velkommen til at komme med idéer til events, også selvom man ikke har lyst 

til at være med i udvalget.  
- Næste event: Temaaften med DDD om aflivning. D. 30.nov. Alle events kan findes på 

Facebook.  
- Der kommer også Jule bingo-banko event d. 6. dec. med masser præmier, gløgg, og 

portvin  
 

iii. IVSA Denmark 
- Rejselegat: frist d. 30. sep. (søges bagudvirkende) – deltag i rejseaftener og GF for at 

vide mere om ansøgning og legater.  
- Rejseaften afholdes d. 11. okt.: man kan høre om folks rejser, og se hvad 

rejselegaterne går til.   
- Napoliexchange – kommer til DK d. 6-20 Nov. og rejse til Napoli d. 19-23. Okt. 

Desværre blevet begrænset til 6 deltagere. 
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- IVSA GF d. 22. Nov. Der er gløgg og æbleskiver. Mange poster er på valg – man må 
godt melde sig selvom man er blank 

- Kongressgruppemøde snart– det meldes ud senere hvor og hvornår. 
 

9. Status yngste årgang – 19.20-19:30 
- Generelt går det rigtig godt. 
- Nye årgangsrepper har lavet spørgeskemaundersøgelse – generelt har folk det 

rigtigt rigtig godt. Enkelte der har det lidt svært med at komme i gang og finde 
studiegrupper, men der er styr på det. 

- Giver kæmpe ros til alle vejlederne.  
- De personlige skemaer virker ikke helt. Har de samme problemer som alle andre.  
- Skal huske at svare på evaluering om studiestarten.  

 
10. Up-coming fra øvrige årgangsrep. – 19.30-19:45 

i. Årgang ’21 
- Skrev ud til årgangen i dag, men har ikke hørt noget, så går ud fra at alt er godt. 

Sidder bl.a. I lab med infektionsmikrobiologi nu.  
- Overlevede anatomieksamen – ingen virkelig vrede beskeder.  
- Nogle der ikke har fået svar fra anatomi-reeksamen, men der arbejdes på sagen.  

 
ii. Årgang ’20 

- Det går ret godt – har fået overtalt spec.pat. forelæsere til at afholde 
morgenforelæsningerne både fysisk og online.  

- Farma gik ret godt.  
- Problemer med at der stadig er spec.pat. øvelser i eksamensugen. Strider imod 

fakultetsregler. – de studerende på de hold burde kunne fordeles ud på de andre 
hold?  - hurtig fix – meld det ud til underviserne, hvis de har et problem, så send dem 
videre i systemet 
 

iii. Årgang ’19 
- Lever endnu. MKR er hårdt. Trætte. I god dialog med kursusansvarlig på MKR 

stordyr: har månedlige møder.  Der er også god respons fra de studerende.  
- Forslag om KA introdag (øl, navneleg) i fremtiden inden studiestart, for at blande 

årgangen lidt, nu hvor den er blevet sammensurium af årgange. – kan blive en fast 
ting for nye kandidatårgange.  

- Det kan godt høres og mærkes at der er sparet lidt på kirtek. Evalueringen i kirtek er 
også omlagt – skal nu have en masse underskrifter (logbøger i stedet (stordyr)) kan 
godt være tidskrævende.  
 

iv. Årgang ’18 
- Smådyrsrotationen går ret godt 
- Rotation B går fint – men meget spildtid fordi der er mange aflysninger af aftaler.  

(der arbejdes på det, men der er ikke så meget at gøre ved det) 
- Rot. A.  og C: ingen tilstede.  
- Rot. D: AKP stordyr. går godt, dyrlægerne i Taastrup er rigtig søde Fraværsreglerne 

er vanvittige på stordyr – gradbøjning af obligatorisk undervisning.  
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v. Årgang ’17  
- Vil gerne lave spørgeskema for at finde ud af hvor folk er – spredt for alle vinde. Har 

ikke fået mail fra årgangen i over et år. Intet nyt er godt nyt.  
 

11. Eventuelt – 19.45-20:00 

i.  Kursus-evalueringer (blev diskuteret under opdatering fra årgangsrepræsentanter) 

- Husk at tjekke jeres KU-mail. Og husk især at svare på kursusevalueringer! Meget 

vigtigt at der er høj svarprocent for at institutterne gider behandle evalueringerne. Der 

skal være nok belæg for at ting kan ændres. 

- Evt. kan kursusevalueringerne indgå i undervisningen, hvor der afsættes de sidste 10 

min. til at få den udfyldt.  

- Alternativt, har årg. ’21 erfaring med mundtlig evaluering over zoom, hvo årgangen 

diskuterede for sig selv først, hvorefter årgangsrepræsentanterne formidlede kritikken 

videre til kursusansvarlige.  

- En anden mulighed er en mundtlig evaluering til en anden person end kursusansvarlige 

- Umiddelbart er der mest tilhold til den skriftlige, men med afsat tid sidst i 

undervisningen.  

- Der er snak om evalueringerne skal indgå i undervisning, så der afsættes tid til at svare 

på dem.  

 

 

ii. Sekretariatsposter præsenteres ifm. forestående generalforsamling: 

Møder hver onsdag morgen kl. 7-8. superhyggeligt og uformelt. Der er morgenmad (og kage) 

- Formand: Kommunikation, og er med til møder. Primært ansigt udadtil. Skal have 

nogle meninger. Står for afvikling af RSV. Sørger for at alt spiller.  Der er fleksibilitet 

med hvor meget man påtager sig udover kerneopgaverne.  Det er meget godt at kende 

ret godt til studiemiljø eller have været med i sekretariatet på forhånd.  

- Næstformand: Stand-in for formand, hvis denne ikke kan deltage til møder osv. 

Blæksprutte: hjælper til hvor der er brug for det. Er et job man godt kan påtage sig 

selvom man ikke ved så meget – man lærer det hurtigt.  

- Kasserer: 2 kasserer (junior og senior) 2-årig periode. Overordnet ansvar for 

regnskab., uddele penge, ikke så travlt fordi man er to der kan deles om det. Man skal 

ikke være helt blank på tal.  

- Sekretær: Skriver referater til møder, RSV, GF. Sørger for at udsende dagsordener og 

dokumenter til RSV og GF og holder styr på deadlines. Køber desuden mad og snacks 

til RSV og GF. Opdatere hjemmeside.   

- DDD-ansvarlig: det primære kontaktled mlm. VMF og DDD. Er inviteret til møder i 

DDD’s hovedbestyrelse. Får indblik i hvad der sker i voksenverden. Deltager i 

arrangementer på studiet som DDD er meget involveret i. DDD vil gerne have at det er 

en med lidt faglig ballast, og som nogenlunde snart når arbejdslivet 

- SoMe: laver opslag og sørger for at ting lyder spændende. Styrer instagram: 

@ugensdyrlaegestuderende. God post at have selvom man ikke ved noget 

- Kanyle mail: står for studenterbladet kanylen. Sørger for at koble folk op på de rigtige 

mails. Må godt være ny, og kræver ikke tekniske skillz.  

- SUND-rep.: deltage i sundrådsmøder. Skal have interesse i hvad der sker på fakultetet 

og ikke bare vet. Tage feedback med frem og tilbage mlm. sund og de studerende.  
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- Campusudvalgsrep.: udfases. dennes opgaver er ikke længere relevante, og kan 

varetages af de øvrige mellemmer af sekretariatet.   

- Udvalgskoordinator: Kontaktled mlm. VMF-sekretariatet og VMF-underudvalg. Har 

møder med udvalgene, hvis disse har lyst til at invitere. Sørger for at de rigtige har 

adgang til rådet med studiekort og nøgle. Alsidig post, som de fleste ville kunne tage.  

 


